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Marx After Marxism encourages readers to understand Karl Marx in new ways,
unencumbered by political Marxist interpretations that have long dominated the
discussions of both Marxists and non-Marxists. This volume gives a broad and
accessible account of Marx's philosophy and emphasizes his relationship to Hegel.
Marxism has always claimed and still claims a privileged relation to Marx's theories. It
typically presents a view of Marx that is widely accepted by Marxists, non-Marxists, and
even anti-Marxists, unfortunately without careful scrutiny. This book argues that
political Marxist influence obscures, transforms, distorts, and renders inaccessible
Marx's basic philosophical insights. It concentrates on recovering Marx's philosophical
ideas not in opposition to, but rather within, the larger Hegelian framework. Now that
we have seen the end of political Marxism's peak global influence, it is possible, for
perhaps the first time, to depict Marx as a philosopher who began to think within, and
remained within, the German philosophical tradition.
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豆瓣标识作者错误。

汤姆·罗克莫尔（Tom Rockmore），美国杜肯大学（Duquesne
University）哲学教授，美国费希特协会创办人之一，2007年夏季北京大学富布赖特基
金讲习教授。罗克莫尔教授著作等身，已出版个人专著18部，发表论文300多篇。因其
在德国古典哲学、现象学、分析哲学和马克思哲学等领域有重要研究，曾被邀请在多国
举行300余场学术报告。主要作品有：《马克思主义以后的马克思》、《在康德的召唤
下》及〈康德和观念论〉等。
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马克思主义人类学

古典观念论

评论

以对中国的介绍来看，大部分介绍和分析算靠谱。但内容集中在国家政治层面，解读视
角狭窄。
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-----------------------------
历史学味道有点

-----------------------------
在彻底清理马克思对于黑格尔法哲学批判后，可以从根基上评估马克思“以经济为基础
”的哲学理据，进而全面评价马克思主义中的三个对立关系：唯物与唯心，科学与意识
形态，政治经济学与哲学。三者的核心端赖于马克思与黑格尔。本书的回答则是马克思
在相当程度上是黑格尔启发下的古典观念论继承人。此外，中译本最后一章有你懂得的
改动。
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书评

原文载于：《哲学门》第20辑
苏东巨变之后，国内外马克思主义研究界几乎同时出现了一种思潮：把马克思的思想与
“马克思主义”区分开来，试图超越“马克思主义”对马克思思想的阐释，“回到马克
思”本身，通过重新阐释马克思的文本来彰显其思想的当代价值。伴随着这种思潮而来
的...  
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